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[Henry Christensen,] 
os, der har sluttet aftalerne, bliver enighed 
om noget andet. 

(Kort bemærkning). 

Rasting: Min bemærkning skal,blive meget 
kort. Jeg skal kun minde om, på hvilket 
grundlag forliget blev sluttet, nemlig på 
grundlag af en undersøgelse af de finan- 
sielle forhold; jeg vil gerne minde om, hvor- 
ledes man koblede arveafgifterne bort fra 
dette spørgsmål. 

Jeg vil på den anden side fastholde, at ved 
de udvalgsforhandlinger, der fandt sted, 
holdt man muligheden for en yderligere 
drøftelse af støtten til seminarieeleverne på 
finansloven åben. 

Såfremt sådanne yderligere overvejelser 
skulle fremkomme på et tidspunkt, da vore 
økonomiske forhold i det væsentlige er ufor- 
andrede, må simpel logik tilsige tilbagehol- 
denhed og skepsis fra mit partis side. 

Undervisningsministeren (Bomholt): At 
de økonomiske forhold i almindelighed må 
være en i høj  grad afgørende faktor ved 
bedømmelsen af fremtiden på dette område, 
er klart. Jeg vil gerne understrege tilsidst, 
hvad jeg sagde ved anden behandling uden 
modsigelse: jeg betragter dette som den 
første etape i en ordning vedrørende de 
studerendes forhold; jeg agter at gå videre, 
således at der, bliver tale om en virkelig 
retsordning på dette område. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 123 stemmer mod 6. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af  forslag til lov om 
statsgaranti for, lån fra Kreditforeningen af 
Kommuner i Danmark, til færøske kommuner. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3744; udvalgets betænkning findes i tillæg 
B. sp. 677). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag fore- 
tages den følgende sag på . dagsordenen, 
nemlig: 

Anden behandling af forslag til lov om støtte 
til nybygning af færøske fiskerfartøjer m. v. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3744; udvalgets betænkning findes i tillæg 
B. sp., 677). 

Udenfor betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagenes paragraffer, det stillede 
ændringsforslag samt spørgsmålet om lov- 
forslagenes overgang til tredie behandling 
sattes til forhandling under eet. 

Ordføreren (P. M. Dam): Udvalget har 
holdt to møder og har afgivet betænkning 
over de to lovforslag, forslag til lov om stats- 
garanti for lån fra Kreditforeningen af 
Kommuner i Danmark til færøske kommu- 
ner og forslag til lov om støtte til nybygning 
af færøske fiskerfartøjer m. v. 

Under udvalgets behandling har følgende 
spørgsmål været rejst overfor den højt- 
ærede finansminister og den højtærede 
fiskeriminister: 

1) Kan finansministeren give oplysning 
om omfanget af den økonomiske risiko, som 
statskassen påtager sig ved at meddele den 
i det førstnævnte lovforslag nævnte garanti? 

2) Er det efter finansministerens opfat- 
telsè udelukket at fastsætte en nærmere 
grænse for den bemyndigelse, der i lovfor- 
slagets § 1 gives ministeren? 

3) Under henvisning til det under første 
behandling i folketinget anførte vedrørende 
finansieringen af det færøske boligbyggeri 
udbedes den højtærede finansministers ud- 
talelse om muligheden for, at boligstøtte- 
loven også kommer til at omfatte' Færøerne. 

4) Ligeledes under henvisning til det 
under første behandling i folketinget anførte 
forespørges den højtærede fiskeriminister, 
om statslån i. færøske nskerskibe også kan 
gives i anledning af reparationer og ombyg- 
ninger, og om den højtærede minister kan 
tiltræde et ændringsforslag gående ud: på, at 
äfdrägstiden ændres fra 10 til 15 år svarende 
til, hvad der er bestemt i lov nr. 97 af 31. 
marts 1954 om støtte til nybygning af 
fiskerfartøjer - m. v. 


